

Visiting professor for 2024-2025 (funded by ENU)

Period of the contract:

Long-term period (offline/ online) – full semester/ full academic year;

Short-term period (only online) – at least 3 months.

Criteria for candidates:

- A foreign citizenship;
- Employee of a foreign university/organization or scientific research school/laboratory;
- Academic degree (Doctor of Sciences, Doctor of Philosophy (PhD), Candidate of Sciences, Master's degree (only for linguistic specialties)) or a foreign specialist, a practitioner in a specialty corresponding to the profile of the disciplines taught;

Financial terms:

The payment is calculated in accordance with the *Point-factor* method (Table 1 below) depending on the candidate's profile (please see the calculation examples on Table 2 for long-term period and Table 3 for short-term period).

For offline long-term period, an economy class airfare is paid additionally in accordance with the established rules, all other expenses, including living expenses, medical insurance, visa, etc. are paid by the employee independently.

Key performance indicators of foreign professors (all items are required):

- conduct lectures and practical classes in the amount of at least 12 credit per semester for long-term period or at least 90 academic hours for short-term period;
- publications in journals included in the WEB OF SCIENCE/SCOPUS databases with the condition of referencing affiliation in ENU / together with ENU teaching staff;
- carry out co-supervision or consultation with a master's and (or) PhD students;
- conduct training sessions and (or) seminars for university employees, for young scientists and PhD students;
- participate in the preparation of scientific articles in journals recommended by the Ministry and (or) collections of international conferences, as well as peer-reviewed international conferences, as well as peer-reviewed international journals;
- prepare a proposal with young scientists and (or) PhD students for participation in grant programs, international scientific research;
- review scientific and (or) research work, educational program and (or) syllabuses.

To participate in the program, please:

1. fill out the application form at the link <https://forms.gle/NvGQhjsdqxKJrEtp9>
2. send the following documents to hr@enu.kz with the title "Foreign professor (funded by ENU)":
 - copy of passport,
 - CV,
 - supporting document for academic degree
 - supporting document for current place of work
 - if available, documents confirming international recognition, the availability of patents or membership in associations by profile (for practitioners).

Deadline for application is 16th May 2024.

For all questions, please contact the Department of International Cooperation at 8(7172)70-95-00 (31-408, 31-423), enu.visiting.prof@gmail.com.

ЕНУ объявляет прием заявок по привлечению зарубежных ученых за счет средств Университета на 2024-2025 учебный год

Сроки привлечения:

Долгосрочный период (оффлайн/ онлайн) - семестр/ академический год

Краткосрочный период (только дистанционный формат) – не менее 3 месяцев.

Критерий участия:

- иностранный гражданин;
- сотрудник зарубежного вуза/организации или научной исследовательской школы/ лаборатории;
- наличие ученой/ академической степени (доктор наук, доктор философии (PhD), кандидат наук, магистр (только для языковых специальностей)) или иностранный специалист, практик по специальности, соответствующему профилю преподаваемых дисциплин;

Финансовые условия:

Гонорар рассчитывается в соответствии с Балльно-факторным методом (Таблица 1) в соответствии с профайлом кандидата. Детали и примеры расчета приведены ниже (Таблица 2 для долгосрочного периода, Таблица 3 для краткосрочного периода).

В случае привлечения в офлайн формате на долгосрочный период дополнительно оплачивается авиаперелет эконом-класса в соответствии с установленными правилами, все другие расходы, включая расходы на проживание, медицинскую страховку, визу и т.д. оплачивается работником самостоятельно.

Ключевые показатели эффективности зарубежных ученых:

- проведение лекционных и практических занятий в количестве не менее 12 кредитов за семестр (все виды учебной нагрузки) для долгосрочного периода или не менее 90 академических часов для краткосрочного периода;
- подготовка публикаций в журналах, входящих в базу данных WEB OF SCIENCE/SCOPUS с условием отражения аффилиации в ЕНУ/ совместно с ППС ЕНУ;
- осуществление со-руководства или консультаций магистерской и (или) докторской диссертацией;
- проведение обучающих тренингов и (или) семинаров для работников вуза, молодых ученых и докторантов;
- участие в подготовке научных статей в журналах, рекомендованных Министерством и (или) сборниках международных конференций, а также рецензируемых международных конференций и журналах;
- проведение рецензии не менее одной научной и (или) исследовательской работы;
- осуществление подготовки proposal совместно с молодыми учеными и (или) докторантами для участия в грантовых программах, международных научных исследованиях;
- рецензирование научной и (или) исследовательской работы, образовательной программы и (или) симпозиумов.

Для участия в конкурсе необходимо:

1. заполнить анкету по ссылке <https://forms.gle/NvGQhjsdqxKJrEtp9>
2. направить следующие документы на hr@enu.kz с указанием в теме письма названия программы «Зарубежный ученый (за счет средств ЕНУ)»:
 - копия паспорта,
 - резюме,
 - документ, подтверждающий ученую степень,
 - документ, подтверждающий справка с места работы
 - при наличии, документы, подтверждающие международное признание, наличие охранных документов (для специалистов-практиков), членство в ассоциациях по профилю (для специалистов-практиков).

Дедлайн для подачи заявок- 16 мая 2024 года.

По всем вопросам обращаться в Департамент международного сотрудничества на 8(7172)70-95-00 (31-408, 31-423), enu.visiting.prof@gmail.com.

Point-factor method for “Visiting Professors” program

Балльно-факторный метод для привлеченных зарубежных специалистов

Factor	Weight	K1	K2	K3	K4	K5
Academic degree	15% (max.15 points)	-	5 (Master degree – only for linguists)	10 (PhD, candidate of sciences)	15 (doctor of sciences)	-
Position held at the main place of work	10% (max.10 points)	3 (преподаватель/ lecturer)	5 (доцент/Associate professor)	10 (Full Professor)	-	-
Work experience	10% (max.10 points)	5 (1-3 years)	6 (4-6 years)	8 (7-10 years)	10 (More than 10 years)	-
H-index	30% (max.30 points)	0 (0)	5 (Hum./social sc. 1-3, Eng./Life sc.1-5)	10 (Hum./social sc. 4-6, Eng./Life sc.6-10)	20 (Hum./social sc. 7-15, Eng./Life sc.11-25)	30 (Hum./social sc. 16 and more, Eng./Life sc. 26 and more)
Language of instructions (except linguists)	10% (max.10 points)	0 (Kazakh/Russian)	5 Иностраный/Foreign (менее 50%)	10 Иностраный/Foreign (51-100%)	-	-
University ranking	15% (max.15 points)	0 (less than ENU ranking)	5 (not less than ENU ranking)	8 (Top 200)	10 (Top 100)	15 (Top 50)
International recognition*	10% (max.10 points)	0 (n/a)	10 (International awards**)	-	-	-
Overall/ Всего баллов	100% (100 points)					

Заработная плата приглашенного зарубежного специалиста на долгосрочный период (семестр/ учебный год) в месяц, тенге

Payment of the foreign professor for a long-term period (semester/academic year) per month, tenge

		Points/ Баллы					
		18-30	31-50	51-70	71-80	81-90	91-100
Offline/ Очное		<400 000	<550 000	< 750 000	<1 000 000	<1 500 000	<2 000 000
Online		<250 000	<400 000	<550 000	<750 000	<1 000 000	<1 200 000
Min. workload/ Минимальный объем нагрузки	Teaching/ Образовательная деятельность	12 credits per semester					
	Research/ Научно- исследовательская деятельность	-	< 1 publication published in journals included in the Scopus/WoS database, subject to the condition of reflecting affiliation in ENU/together with the teaching staff of ENU	< 2 publications published in journals included in the Scopus/WoS database, subject to the condition of reflecting affiliation in ENU/together with the teaching staff of ENU			

Заработная плата приглашенного зарубежного специалиста на краткосрочный период за весь период (не менее 3 месяцев), тенге

Salary of foreign professor for a short-term period for the entire period (at least 3 months), tenge

		Points/ Баллы		
		20-40	41-70	71-100
Online		450 000	600 000	750 000
Min. workload/ Минимальный объем нагрузки	Teaching/ Образовательная деятельность	Nor less than 90 hours		
	Research/ Научно- исследовательская деятельность	-	< 1 publication published in journals included in the Scopus/WoS database, subject to the condition of reflecting affiliation in ENU/together with the teaching staff of ENU	

Table 2 - Point-factor method for “Visiting Professors” program – (long term period)

Таблица 2 - Балльно-факторный метод для привлеченных зарубежных специалистов (долгосрочный период)

Categories with the points/ Категории с указанием баллов	Academic degree/ Ученая/ академическая степень		Position held at the main place of work/ Должность, занимаемая по основному месту работы			Work experience/ Стаж работы			H-index				Language of teaching/ Язык преподавания		University ranking/ Рейтинг вуза			Point s/ Баллы	Monthly payment/ Зарплата в месяц (tenge)		
	PhD, PhD in Profile, кандидат наук	доктор наук	lecture r/ преподаватель	Associate professor/ доцент	Full Professor/ Профессор	4-6	7-10	Более 10 лет	Hum. 1-3, Engineering 1-5	Hum. 4-6, Engineering 6-10	Hum. 7-15, Engineering 11-25	Hum. 16 and more, Engineering 26 and more	Foreign (<50%)	Foreign (51-100%)	Not less than ENU ranking	Top 200	Top 100		Top 50	Offline/ Офлайн	Online/ Онлайн
	10	15	3	5	10	6	8	10	5	10	20	30	5	10	5	8	10	15			
K5 81-90		+			+			+				+		+			10		85	1 млн – 1.5 млн	750 000 – 1 млн.
K4 71-80	+			+				+				+		+			+		75	750 000 – 1 млн	400 000 -550 000
		+			+			+			+			+		+			73	750 000 – 1 млн	400 000 -550 000
K3 51-70	+			+				+				+		+	+				70	550 000 - 750 000	400 000 -550 000
		+			+			+		+			+		+				55	550 000 - 750 000	400 000 -550 000
K2 31-50	+			+			+				+		+						48	400 000 -550 000	250 000 - 400 000
	+		+			+			+					+	+				39	400 000 -550 000	250 000 - 400 000
K1 18-30	+		+			+							+		+				29	До 400 000	До 250 000

Table 3 - Point-factor method for “Visiting Professors” program – (short term period)

Таблица 3 - Балльно-факторный метод для привлеченных зарубежных специалистов (краткосрочный период)

Categories with the points/ Категории с указанием баллов	Academic degree/ Ученая/ академическая степень		Position held at the main place of work/ Должность, занимаемая по основному месту работы			Work experience/ Стаж работы			H-index				Language of teaching/ Язык преподавания		University ranking/ Рейтинг вуза				Points/ Баллы	For the entire period/ За весь период, тенге
	PhD, PhD in Profile, кандидат наук	доктор наук	lecture r/ преподаватель	Associate professor/ доцент	Full Professor/ Профессор	4-6	7-10	Более 10 лет	Hum. 1-3, Engineering 1-5	Hum. 4-6, Engineering 6-10	Hum. 7-15, Engineering 11-25	Hum. 16 and more, Engineering 26 and more	Foreign (<50%)	Foreign (51-100%)	Not less than ENU ranking	Top 200	Top 100	Top 50		
	10	15	3	5	10	6	8	10	5	10	20	30	5	10	5	8	10	15		
K3 71-100		+			+			+			+			+					75	750 000
		+			+			+				+		+		+			73	
K2 41-70		+			+			+			+			+		+			55	600 000
		+			+			+			+			+					48	
K1 20-40		+			+			+			+			+		+			39	450 000
		+			+			+						+		+			29	

Расшифровка факторов/ Decoding of the factors

Academic degree – Education Diploma

	For foreign specialists (scientific-educational activity), except linguists	For linguistic specialties	For foreign specialists-practitioners
K1	-	Master	Bachelor/Master
K2	PhD, PhD in Profile	PhD, PhD in Profile	PhD, PhD in Profile
K3	Доктор наук/PhD	Доктор наук/PhD	-

Position held at the main place of work/ Должность на текущем месте работы – supporting document

Lecturer/Преподаватель - K1

Associate professor – K2

Full professor – K3

Work experience – supporting document

	For foreign specialists (scientific-educational activity)	For foreign specialists-practitioners
K1	1-3 years	1-6 years
K2	4-6 years	7 years and more
K3	7-10 years	-
K4	More than 10 years	-

H-index - link to the profile on the official website (Web of Science/ Scopus)

	For Humanities/Social Sciences:	For Engineering/Life Sciences:
K1	0	0
K2	1-3	1-5
K3	4-6	6-10
K4	7-15	11-25
K5	16 and more	26 and more

Language of instructions (except linguists) – according to the individual specialist's workload

	For foreign specialists (scientific-educational activity)	For foreign specialists-practitioners
K1	Not using foreign languages	
K2	Foreign language, including English (less than 50% of the total workload)	Foreign
K3	Foreign language, including English (50% of the total workload)	-

University ranking (according to THE, QS, ARWU) – link to the official website, supporting document for current place of work

Less than ENU ranking – K1

Not less than ENU ranking – K2

Top 200 – K3

Top 100 – K4

Top 50 – K5

International recognition* - supporting document/link to the official website

No awards – K1

International awards* – K2

For foreign specialists (scientific and educational activities), only the following awards are recognized (links to official websites):

- Nobel Prizes in Physics, Chemistry, Medicine and Economics <http://www.nobelprize.org/>
- Fields Medals <http://www.mathunion.org/>
- Turing Prize <https://amturing.acm.org/>
- Abel Prize <https://abelprize.no/>
- Breakthrough Prize <https://breakthroughprize.org/>